
Zápis 

Shromáždění Spolku rodičů školy Desítka 

18. října 2023, Kladno 

 

Datum: 18. října 2023, 17:00 hodin 

Místo:  10. ZŠ Cyrila Boudy, Kladno 

 

Přítomni:  dle prezenční listiny 

Předsedkyně: Jana Fialová 

 

PROGRAM: 

1. Úvod 

2. Aktuální činnosti Spolku 

3. Předložení výroční zprávy Spolku za školní rok 2022-2023 vč. hospodaření (hlasování) 

4. Návrh rozpočtu na školní rok 2023-2024 (hlasování) 

5. Podněty rodičů na vedení školy 

6. Plánované aktivity a změny 

7. Diskuze a závěr 

 

1. Úvod 

Předsedkyně Spolku Jana Fialová zahájila jednání a přivítala přítomné zástupce tříd. Rovněž 

přivítala paní ředitelku Ing. Zuzanu Chvojkovou a poděkovala jí za účast. Následně představila 

program dnešního shromáždění, který byl součástí pozvánky zaslané na zástupce tříd spolu 

s Výroční zprávou za školní rok 2022-2023. 

Bez hlasování. 

2. Aktuální činnosti Spolku 

Předsedkyně Spolku představila aktuální činnosti, kterými se Spolek nyní zabývá. Jedná  

se o úpravu obsahu webových stránek Spolku na stránkách školy včetně zveřejnění zápisů  

ze shromáždění rodičů i jednání výkonné rady za předchozí školní rok. 

Byla zpracována výroční zpráva Spolku za školní rok 2022-2023, jejíž součástí je přehled 

hospodaření Spolku. 

Předsedkyně Spolku připravila návrh rozpočtu na školní rok 2023-2024. Návrh rovněž 

projednala s paní ředitelkou Ing. Zuzanou Chvojkovou. 

V neposlední řadě jsou v současné chvíli připravovány dohody o provedení práce s učiteli  

na kroužky vypsané v letošním školním roce. Jedná se o kroužky anglického jazyka, přípravu 

na přijímací zkoušky z českého jazyka, keramický kroužek a kroužek výtvarných činností  

a kroužek kurzu první pomoci pro 2. stupeň. 

Další činností je finalizace a vyúčtování příměstského tábora. Byly uzavřeny dodatky 

k dohodám o provedení práce za dokumentaci a prezentaci příměstského tábora. Po celou 

dobu konání tábora měli rodiče k dispozici soukromý účet založený na webové platformě,  

 



kde byly pravidelně zveřejňovány aktuální informace o průběhu tábora a fotografie. Tábor byl, 

jako v minulém roce, velmi pozitivně hodnocen jak rodiči, tak hlavně spokojenými dětmi.  

Bez hlasování. 

3. Předložení výroční zprávy Spolku za školní rok 2022-2023 vč. hospodaření 

Předsedkyně Spolku představila výroční zprávu za školní rok 2022-2023, která byla 

zástupcům tříd i paní ředitelce předem zaslána k prostudování. 

Součástí výroční zprávy je kromě obecných informací o Spolku zejména prezentace 

vynaložených finančních prostředků na podpořené aktivity, materiální zajištění školy a podpora 

kroužků.  

Na základě připomínky bylo domluveno, že ve výroční zprávě bude upravena část týkající  

se kroužků - konkrétně doplněna informace, že kroužky Spolek podporuje především 

administrativně, nikoliv finančně. 

Dále jsou ve výroční zprávě uvedeny plánované aktivity na letošní školní rok 2023-2024. 

Důležitou součástí výroční zprávy je předložení hospodaření Spolku za školní rok 2022-2023. 

Celkové příjmy činily 766 250 Kč a výdaje 836 584 Kč + 20% pro třídní učitele. Rozdíl mezi 

příjmy a výdaji byl pokryt ze spořicího účtu Spolku. 

Výroční zpráva Spolku bude zveřejněna na webových stránkách školy a zaslána 

prostřednictvím Bakalářů všem rodičům a učitelům školy. Rovněž bude zaslána všem 

zástupcům z řad rodičů spolu se zápisem z dnešního shromáždění. Výroční zpráva poslouží 

i jako propagační materiál Spolku. 

 

Hlasování 1 

Shromáždění Spolku rodičů školy Desítka schvaluje výroční zprávu Spolku včetně 

hospodaření za školní rok 2022-2023.  

Pro 14 Proti 0 Zdržel se 0 

 

4. Návrh rozpočtu na školní rok 2023-2024  

Předsedkyně Spolku předložila návrh rozpočtu na školní rok 2023-2024. Do plánovaných 

příjmů jsou zahrnuty příspěvky za žáky v předpokládané výši 160 000 Kč.  

První kapitolou jsou tzv. průtokové položky, které zahrnují: kroužky, pracovní sešity na anglický 

a německý jazyk, příměstský tábor a Školkáčka (přípravný kurz pro budoucí prvňáčky). Příjmy 

i výdaje této kapitoly jsou předpokládané totožné, a to ve výši 562 500 Kč. 

Do plánovaných výdajů patří především podpora mimoškolních a se školou souvisejících 

aktivit, mezi které patří: kulturní akce (den Dětí, Mikuláš, adventní akce, akce „10 000 kroků“, 

aj.), pronájem auly pro vyřazování 9. ročníků a pro pořádání anglického divadla, podpora 

sportovních aktivit (startovné a jízdné), reprezentace školy a v neposlední řadě i 20% pro 

přímé využití jednotlivými třídami (20% z vybraných příspěvků v konkrétní třídě). Celkově  

je v rozpočtu počítáno  na aktivity s částkou 87 000 Kč. 

Do kapitoly navrhované podpory materiálního vybavení školy patří sada na výuku fyziky 

s příslušenstvím, výukové programy pro 3. třídy (matematika a český jazyk), příspěvek  

na učebnice pro vyučující anglického jazyka, příspěvek na nákup materiálů pro kroužek 



keramiky a výtvarných činností a zahradní vybavení pro výuku pěstitelských prací. Celkově  

je navržena podpora ve výši 65 100 Kč. 

Dále i v letošním roce přispějeme částkou 10 000 Kč na počítačový antivirový program školy. 

Zde došlo oproti minulým letům k výraznému ponížení částky ve prospěch materiálního 

vybavení školy. 

Nedílnou položkou rozpočtu jsou i režijní náklady Spolku na vedení účetnictví, platbu  

za doménu a využívání služeb Microsoft 365 celkem ve výši 14 000 Kč. Tyto náklady  

by se měly v příštím roce snížit, jelikož využijeme nabídku na používání domény a jednotné  

e-mailové adresy od vedení školy včetně služeb Microsoft 365 zdarma. Spolek i touto cestou 

vedení školy za nabídku velice děkuje. 

Ve školním roce 2023-2024 jsou celkové plánované příjmy ve výši 722 500 Kč a plánované 

výdaje ve výši 738 600 Kč. Rozdíl mezi příjmy a výdaji bude dorovnán ze spořicího účtu Spolku 

a rovněž i doplatky příspěvků za žáky z jednotlivých tříd, které jsou dodatečně vybírány 

 i v průběhu školního roku. 

Hlasování 2 

Shromáždění Spolku rodičů školy Desítka schvaluje návrh rozpočtu na školní rok 2023/2024. 

 

Pro 14 Proti 0 Zdržel se 0 

 

5. Podněty rodičů na vedení školy 

V rámci distribuce pozvánky na jednání shromáždění byla zástupcům nabídnuta možnost 

zaslání podnětu či připomínky na vedení školy ke společnému projednání. Této možnosti 

využila řada rodičů a na všechny dotazy paní ředitelka na shromáždění odpověděla.  

Mezi hlavní dotazy patřilo umožnění vstupu do vestibulu školy a pohybu žáků prvního stupně 

v šatnách v odpoledním čase. Paní ředitelka uvedla, že žáci 1. - 4. ročníku v odpoledních 

hodinách nemohou šatny využívat z bezpečnostních důvodů (v šatnách není možné 

v odpoledním čase zajistit dostatečný dozor z řad pedagogického sboru).  

Vstup do vestibulu školy není rodičům umožněn. Rodiče si děti vyzvedávají pomoci čipů  

do školní družiny a čekají na ně před školou. Výjimku tvoří rodiče dětí 1. a 2. třídy na dobu 

nezbytně nutnou k zajištění pomoci dětem např. s oblečením či taškou. 

Co se týče přístupu do šaten, ten je umožněn pouze rodičům děti v přípravné třídě (v tomto 

smyslu budou aktualizovány informace na webu školy). 

V rámci bezpečnosti dětí byl vznesen dotaz i na dozor na toaletách během přestávek. Paní 

ředitelka potvrdila, že dozor  na chlapeckých toaletách zajišťuje pan školník. Není tedy možné, 

zajistit dozor na všech chlapeckých toaletách naráz. V případě jakékoliv stížnosti dětí požádala 

o okamžitou zpětnou vazbu. Uvedla, že na škole funguje i Školní poradenské centrum,  

kam je možno hlásit jakékoliv problémy či podněty. 

Další dotazy se týkaly výuky anglického jazyka od 1. třídy v rámci školního vzdělávacího 

programu. Paní ředitelka uvedla, že výuka anglického jazyka bude i nadále probíhat v rámci 

ŠVP až od třetí třídy. Mezi důvody patří potřeba 100% souhlasů všech rodičů s výukou  

od 1. třídy a nemožnost půlených hodin (hodiny povinné výuky jazyka v první a druhé třídě by 

musely být zadány na úkor jiného předmětu, pravděpodobně českého jazyka, což 

nepovažujeme za rozumné). Paní ředitelka uvedla,  že i přes výuku anglického jazyka  



až od 3. třídy je úroveň jazykové znalostí dětí na výborné úrovni, což každoročně dokazují  

i „maturitní“ testy v 9. ročnících s výbornými výsledky. 

Na téma jazyků navázal i další dotaz týkající se volitelného jazyka od 5. třídy. Na škole je nyní 

nabízena výuka německého jazyka. Paní ředitelka uvedla, že v minulosti byla nabízena i výuka 

ruského a francouzského jazyka. Zájem o tyto jazyky byl však podstatně nižší než o německý 

jazyk a škola nebyla schopna naplnit skupiny pro vyučování (potřeba minimálně 7 dětí). Velmi 

by se také prodloužila doba výuky do odpoledních hodin. 

Dalším dotazem bylo obnovení Klubu mladého diváka, který na škole v minulosti fungoval. 

Paní ředitelka uvedla, že ke zrušení fungování klubu vedl nízký zájem ze strany dětí i učitelů 

z důvodu nespokojenosti s nabízeným programem představení. Škola nyní využívá především 

nabídky Městského divadla Kladno. Účast jednotlivých tříd na kulturních akcích  

je ale především na třídních učitelích. 

Též bylo projednáváno vybírání příspěvků, z čehož vyplynulo, že někteří rodiče o tomto  nevědí 

(týká se zejména vyšších ročníků), jelikož je tato informace poskytována na třídních schůzkách 

a na tu větší část rodičů ve vyšších třídách nechodí a uvítali by, kdyby o tomto byli informováni 

prostřednictvím Bakaláře. Informace tedy bude poskytována i prostřednictvím Bakaláře včetně 

informace o tom, že se jedná o doporučenou výši a že je uvítán i jakýkoliv nižší příspěvek dle 

možnosti rodiny.  

Další dotaz se týkal fungování jídelny a možnosti vyzvedávání oběda, např. při nemoci dětí. 

Pokud nebyl oběd odhlášen, je možné si jej vyzvednout.  

Rovněž byl dán podnět na větší vybavenost družiny např. kobercem či sedacími vaky, což 

bude řešeno na příštím jednání. V neposlední řadě byly řešeny kroužky, jejich financování  

a možnost ponechání si pomůcek na kroužky v šatně, což paní ředitelka schválila. 

Bez hlasování. 

 

6. Plánované aktivity a změny  

Předsedkyně Spolku představila plánované aktivity a změny na nadcházející období.  

Probíhá diskuze mezi Spolkem a školou ohledně možnosti bezhotovostních plateb příspěvků 

rodičů. Je třeba uzavřít smlouvu mezi Spolkem a školou o předání údajů o dětech (identifikační 

údaje), které by sloužily ke spárování plateb na účtu Spolku. Rovněž je třeba zajistit 

neomezený počet příchozích plateb na účtu Spolku, aby nebyly příspěvky nijak kráceny. 

Předsedkyně Spolku uvedla, že o případné změně výběrů příspěvků bude včas informovat,  

a to jak prostřednictvím třídních schůzek a webových stránek, tak i zpráv zasílaných přes 

Bakaláře. 

Dalším tématem je umožnění výběru příspěvků a ponechání pro další školní rok pro letošní  

8. ročníky. Osmé třídy o tuto možnost samy požádaly. Finance by rády využily až v závěru 

příštího školního roku na rozloučení se školou. Spolek po domluvě s vedením školy této 

žádosti vyhověl. 

Posledním bodem je možnost realizace vánočních trhů školní družiny a jednotlivých tříd. Paní 

ředitelka tuto možnost podpořila. Trhy by umožnily finanční zisk pro jednotlivé třídy a družinu 

a v neposlední řadě by podpořily společně strávený čas rodičů, dětí a učitelů ve škole 

v příjemné atmosféře vánoc. 

Bez hlasování. 



7. Diskuze a závěr 

Předsedkyně Spolku poděkovala všem rodičům za jejich dnešní účast. Uvedla, že zápis 

z dnešního jednání bude uveřejněn na webových stránkách školy a zaslán zástupcům  

do e-mailu. Rovněž požádala jednoho z rodičů o ověření správnosti zápisu. Ověřovatelem 

zápisu se stala paní Alena Vlasáková (zástupce za 1. B). 

Členové spolku poděkovali nové předsedkyni za její proaktivní a efektivní vedení spolku.  

Příští shromáždění rodičů se uskuteční dle potřeby. Předsedkyně Spolku bude zástupce  

na začátku 2. pololetí informovat o průběžném plnění rozpočtu a plánovaných aktivit. 

Shromáždění ukončeno v 18:10 hodin. 

 

 

Zapsala:  Jana Fialová 

Ověřila: Alena Vlasáková 


